
Sprawozdanie burmistrza z działalności między sesjami, 
tj. od 28.01.2020 r. do 24.02.2020 r.

28  stycznia  spotkałem się  z  sołtysami  i  przewodniczącymi  rad  sołeckich,  aby  porozmawiać  o
tegorocznym budżecie, omówić najważniejsze zadania inwestycyjne, planowanym turnieju sołectw,
dożynkach i bieżących problemach naszej lokalnej społeczności.
Spotkałem się z przedstawicielami zarządu Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Nadnoteckich, którzy
poinformowali o planach przeobrażenia się w Stowarzyszenie Północna Wielkopolska, które będzie
miało  inny charakter  działania,  oparte  będzie  na współpracy gmin,  aby promować,  lobbować i
zabiegać o rozwój samorządów z tego regionu.
Wieczorem gościłem na zabawie karnawałowej Związku Emerytów i Rencistów z Wysokiej.

29 stycznia w Krzyżu Wielkopolskim odbyło się spotkanie członków Związku Międzygminnego
Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi.  Omawiano  bieżącą  sytuację  Związku  i
rozważano możliwe warianty co do jego funkcjonowania,  także w kontekście podjęcia uchwały
przez Radę Miasta i Gminy Wysoka o wystąpieniu z tegoż Związku.

2 lutego uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym Polskiego Związku Wędkarskiego Koło w
Wysokiej. Tematem przewodnim był stan prawny jeziora w Starem, o które upomniały się Wody
Polskie i które nie zostało na ten rok wydzierżawione. Uzgodniono, że do czasu dekomunalizacji,
będzie ono aneksem przez Miasto i Gmina Wysoka wydzierżawiane PZW w dalszym ciągu.

Od 3 do 7 lutego byłem na urlopie.

10 lutego uczestniczyłem w Poznaniu na konferencji na temat zagospodarowania odpadów jako
źródła systemowego ciepła. Przekaz przedstawicieli władz polskich był taki, aby zacząć budować
spalarnie. Wynikał z tego również apel do samorządowców, aby edukować społeczeństwo, które
często  protestuje  przy  tego typu inwestycjach,  nie  zdając  sobie  sprawy że  jest  to  bezpieczne  i
konieczne.  Podawano  przykład  Wiednia,  Zurychu,  wielu  innych  miast  europejskich,  w  tym  i
polskich.

12 lutego byłem na corocznej odprawie policyjnej z komendantami policji z Piły i Wyrzyska, aby
zapoznać się ze sprawozdaniem z działalności posterunku policji w Wysokiej i porozmawiać na
temat bezpieczeństwa w naszej gminie.

13 lutego uczestniczyłem w posiedzeniu ZM PRGOK w poszerzonym składzie o włodarzy gmin,
aby zapoznać się z projektami regulaminów na wywóz odpadów, które należy uchwalić, aby móc w
ogóle  podnieść  opłatę  za  ich  wywóz,  ponieważ  RIO  uchyliła  uchwałę  dotyczącą  podwyżki,
domagając się kompleksowych zmian, zgodnie z obowiązującą ustawą.
Uczestniczyłem w zjeździe subregionalnym WOKISS w Złotowie.

14 lutego uczestniczyłem w szkoleniu dotyczącym zajęcia pasa drogowego.



17  lutego  uczestniczyłem  w  szkoleniu  dotyczącym  procedury  uzyskania/wydawania  decyzji  o
środowiskowych uwarunkowaniach.
Spotkałem  się  z  członkami  Stowarzyszenia  PAMIĘĆ,  aby  przestawić  im  koncepcję
zagospodarowania terenu wokół pomnika w Górach Wysockich i zachęcić do wstąpienia w poczet
członków Lokalnej Grupy Działania Krajna nad Notecią.

18 lutego odbyło się posiedzenie Zarządu ZM PRGOK w poszerzonym składzie o włodarzy gmin,
na którym to przyjęto nowy regulamin wywozu odpadów i podjęto uchwałę o podniesieniu stawki
za wywóz odpadów do 30 zł  za osobę.  Zgodnie z  nowym regulaminem, osoby zamieszkałe w
domkach jednorodzinnych, posiadające swój kompostownik i nie wystawiające odpadów BIO, będą
miały  ulgę  w wysokości,  0,50  gr  od  osoby.  Zmienią  się  deklaracje,  na których nie  będzie  już
wyboru  zbiórki  selektywnej  i  nieselektywnej,  ponieważ  zgonie  z  nową ustawą  wszyscy muszą
odpady segregować. Jeżeli odpady będą segregowane nieprawidłowo, będzie naliczana opłata w
wysokości  60  zł/os.  Nie  będą  odbierane  odpady  z  nieruchomości  niezamieszkałych,  których
właściciele będą musieli sami podpisać umowy z dowolnym operatorem. Uchwalono górne stawki,
które będą mogli pobierać operatorzy od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych na poziomie
cen, które obecnie obowiązują w Związku. Księgowa poinformowała wszystkich o trudnej sytuacji
finansowej Związku, który za chwilę nie będzie miał środków finansowych na opłacanie operatora,
a wobec dynamicznej sytuacji na rynku śmieciowym bank odmówił udzielenia kredytu w rachunku
bieżącym większym niż 1 mln zł. Każde opóźnienie wprowadzenia zwiększonej stawki za wywóz
odpadów  może  skutkować  brakiem  płynności  finansowej,  a  co  za  tym  idzie  zaprzestaniem
świadczenia usługi wywozu odpadów przez operatora.
Uczestniczyłem w posiedzeniu Zarządu LGD Krajna nad Notecią,  na którym to przedstawiono
sprawozdanie za rok ubiegły i zaproponowano włodarzom, w ramach wspólnego projektu z innymi
lokalnymi grupami działania, zakup stacji pomiarowych czystości powietrza dla każdej z gmin, na
co wszyscy wyrazili zgodę. We wrześniu odbędzie się także rewizyta członków LGD z powiatu
Schwalm Eder w ramach wspólnego projektu z LGD Krajna nad Notecią. Będą także kolejne granty
dla Stowarzyszeń.

19 lutego gościłem u burmistrza Złocieńca, miejscowości podawanej przez mieszkańców gminy
Białośliwie jako przykład walki tamtejszych władz z biogazownią, będącą źródłem nieprzyjemnych
zapachów.  Na terenie  gminy Złocieniec  funkcjonują  od 2015 roku dwie  biogazownie,  jedna  w
samym  Złocieńcu,  druga  w  Darskowie.  Ta  druga  od  roku  rzeczywiście  emituje  nieprzyjemne
zapachy na całą wieś, w której się znajduje. Właściciele tej biogazowni robią wszystko, aby ten
problem rozwiązać, jednak ostateczny termin ciągle jest przesuwany w czasie. Biogazownia ta jest
bardzo blisko zabudowań,  tylko mur odgradza ją  od Domu Pomocy Społecznej,  który ogrzewa
produkowanym ciepłem. Druga biogazownia z kolei nie emituje żadnych przykrych zapachów. Ich
działanie opiera się na substratach roślinnych, wysłodkach buraczanych i kiszonkach z kukurydzy.

20  lutego  uczestniczyłem  w  Forum  Rolniczym  w  Rzęszkowie,  zorganizowanym  przez
Wielkopolską Izbę Rolniczą.
Brałem udział  w naradzie  Państwowej  Straży  Pożarnej  w Pile,  na  której  to  zapoznałem się  ze
sprawozdaniem za rok 2019, z którego wynikało że gmina Wysoka, co podkreślił komendant, jest
najbezpieczniejszą od lat (o najmniejszej ilości zdarzeń) gminą w powiecie. Podziękowano również
trzem  samorządom  (Wysoka,  Ujście,  Szydłowo)  za  dofinansowanie  zakupu  samochodów
strażackich dla jednostek OSP.
Brałem udział we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miasta i Gminy Wysoka.

21  lutego  brałem  udział  w  spotkaniu  samorządowców  powiatu  pilskiego,  to  jest  wójtów,
burmistrzów,  starosty  i  przewodniczącego  rady  powiatu,  aby  omówić  bieżące  problemy  i
wypracować model współpracy pomiędzy starostwem i gminami. 



Od 14 lutego można pobierać aplikację Hello City, dzięki której każde wydarzenie z terenu naszej
gminy będzie widoczne w kalendarzu,  a alerty i  powiadomienia będą ukazywały się na ekranie
smartfona.
Trwają uzgodnienia z Urzędem Marszałkowskim odnośnie wniosku na budowę sieci wodociągowo
– kanalizacyjnej w Jeziorkach Kosztowskich.

Po  zabezpieczeniu  wkładu  własnego  na  funkcjonowanie  Klubu  Malucha,  możemy  podpisywać
umowy z Urzędem Marszałkowskim oraz Ministerstwem Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej i
ogłaszać przetarg na remont „domku pod lasem”.
Z programu „Maluch +” przeznaczonego na remont  budynku otrzymaliśmy kwotę  495 000 zł.
Wkład własny do tego zadania wynosi 484 510,89 zł.
Z WRPO na funkcjonowanie klubu malucha otrzymaliśmy kwotę 671 075,06 zł.
Wkład własny do tego zadania wynosi 35319,74 zł (opłata rodziców za wyżywienie).
Ze środków WRPO, przeznaczonych w głównej mierze na funkcjonowanie klubu malucha, można
kwotę 218 612,96 zł przeznaczyć na adaptację budynku i będzie to wkład własny do programu
„Maluch+”. Zatem 484 510,89 zł – 218 612,96 zł  = 265 897,93 zł  jest wkładem rzeczywistym
gminy.
Koszty  funkcjonowania  klubu malucha to  tylko  koszty  pracownicze.  Media  i  sprzątanie  już  są
pokrywane przez gminę poprzez szkołę. Zmieni się tylko odbiorca. Koszty pracownicze zostały
zaplanowane na poziomie 166 124,40 zł rocznie.
Zatem ze środków pozyskanych z WRPO jest zapewnione funkcjonowanie Klubu Malucha przez 2
lata i taka jest trwałość projektu. Opłata pobierana od rodziców może być dowolna. Pamiętać należy
jednak, że należy zachować wskaźnik minimum 12 dzieci.
Trwałość projektu z programu „Maluch+” wynosi 5 lat i polega na gotowości świadczenia usługi
opieki  nad  15  dzieci  do  lat  3.  Wysokość  opłaty  od  rodziców  może  być  dowolna.  Ilość
korzystających z tej opieki również.

Został  zgłoszony  wniosek  do  PFRON-u  na  dofinansowanie  budowy  podjazdu  dla  osób
niepełnosprawnych przy Szkole Podstawowej w Wysokiej.

Decyzja o warunkach zabudowy biogazowni w Wysoczce została zaskarżona przez wójta gminy
Białośliwie  do  Samorządowego  Kolegium  Odwoławczego.  Głównym  zarzutem  jest  wskazanie
najbliższej  drogi  dojazdowej  do  planowanej  inwestycji  drogą  znajdującą  się  na  terenie  gminy
Białośliwie.

W  związku  z  Uchwałą  Rady  Miasta  i  Gminy  Wysoka  o  wystąpieniu  z  PRGOK,  poszukuję
alternatywy  na  wywóz  śmieci  z  terenu  naszej  gminy.  Warianty  są  dwa:  próba  wstąpienia  do
Związku  Gmin  Krajny  lub  przygotowanie  się  do  organizacji  samodzielnego  wywozu  i
zagospodarowania  odpadów.  Związki  międzygminne  mają  tę  przewagę,  że  są  skupione  wokół
istniejących  instalacji  przetwarzania  odpadów  komunalnych  i  nie  ma  większego  zagrożenia
związanego ze składowaniem odpadów. Samodzielny przetarg nie daje gwarancji, że znajdzie się
firma chętna realizować usługi wywozu, że jakość tej usługi będzie na wyższym poziomie i że cena
będzie niższa od obecnej. Rekomenduję zatem przejście do ZG Krajny w Złotowie lub pozostanie
w ZM PRGOK. Wysłałem stosowne pismo do biura ZG Krajny i otrzymałem odpowiedź, że aby
wstąpić do tegoż Związku należy przedstawić Zgromadzeniu wniosek z uchwałą rady w sprawie
przystąpienia do Związku oraz przyjęcia Statutu Związku. Procedura jest później dość długotrwała,
bo wiąże się ze zmianą Statutu Związku, na co potrzebna z kolei jest zgoda wszystkich Rad Gmin
poszczególnych członków Zgromadzenia, zatem czas odgrywa tutaj kluczową rolę. 

Burmistrz MiG Wysoka
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